
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim                                            
 
 

P r o t o k ó ł   Nr XXXI/08 
 
z XXXI-szej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 16 
października 2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,15 a zakończono o godz. 15,30. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych. 
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska 
- Skarbnik Miasta                                    -  Daniel Karaźniewicz 
- Radca Prawny                                     - Dionizy Szwedowski 
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele mediów lokalnych  
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XXX-tej sesji  Rady Miejskiej. 
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6.  Interpelacje i wnioski. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym  
     Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe  
     Miasto Lubawskie na 2008 r. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/107/08 Rady Miejskiej w Nowym  
     Mieście Lubawskim z dnia 12 lutego 2008 r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia  
     przychodów  i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
     w Nowym Mieście Lubawskim na rok 2008. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia bonifikaty przy sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej  
     lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców poł. w domach wielolokalowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ujednolicenia terminu uŜytkowania wieczystego dla działki  
      gruntu oddanej w uŜytkowanie wieczyste Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym Mieście  
      Lubawskim. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VII/33/07 Rady Miejskiej w Nowym  
      Mieście Lubawskim w sprawie sprzedaŜy nieruchomości połoŜonej przy ul. Kornatki  
      w Nowym Mieście Lubawskim stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto  
      Lubawskie. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nowego   
      Miasta Lubawskiego. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady  
      Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 
14.Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie ze  
     Stowarzyszenia Gmin Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion Bałtyk. 



15.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
16.Zakończenie sesji. 

 
Ad. pkt. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.   

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego –
Jana Kopiczyńskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie  
( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego –Jana Kopiczyńskiego na 
sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo Przewodniczącego Rady Miejskiej 
BR.0052-1/15/08  z dnia 4 września 2008 r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w 
punktach: 
12.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nowego Miasta  
     Lubawskiego. 
13.Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miejskiej  
     w Nowym Mieście Lubawskim. 
stanowiące zał. nr 3 do protokołu.  
Rada Miejska jednomyślnie  wprowadziła powyŜsze zmiany do porządku obrad sesji. 
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad po zmianie. 

 
Ad. pkt. 4 

Protokół z XXX-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłoŜony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – Adam Kłosowski oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z XXX-tej sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu).  

 
Ad. pkt. 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję. Informacja na piśmie stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Rada wysłuchała informacji z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta – Aliny 
Kopiczyńskiej w zakresie realizowanych projektów z Europejskiego Funduszu Społecznego- 
zał. nr 5 do protokołu. Następnie Burmistrz Miasta przedstawiła zestawienie dotyczące 
przeprowadzonych przetargów na sprzedaŜ nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Miasto Nowe Miasto Lubawskie w III kwartale 2008 r. oraz o terminach przetargów na 
sprzedaŜ nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasto Nowe Miasto Lubawskie – 
zał. nr 6 i 7 do protokołu. Z kolei zapoznała radnych z wynikami przetargów 
nieograniczonych na wykonane roboty budowlane- zał. nr 8. 
Radny – M. Deja  
Mam nadzieję, ze w przyszłości będą realizowane projekty związane z infrastrukturą 
techniczną. śyczyłbym sobie i nam wszystkim Ŝeby p. Burmistrz podobnym informacji 
przekazywała nam częściej i więcej. Reasumując: kawał dobrej roboty. 
 
 



Radna - L. Karczyńska 
Najbardziej  mnie, jako mieszkankę oś. Marianowo, cieszy Ŝe ruszył projekt kanalizacji tego 
osiedla. Bardzo bym pragnęła, Ŝeby to media odnotowały w swoich informacjach. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Chciałabym, Ŝeby zafunkcjonowała obiektywna informacja. Ja nie mówiłam, ze ten projekt 
ruszył, natomiast jest on po wstępnej, formalnej ocenie. I tutaj nie róbmy szumu 
informacyjnego, tylko mówmy o tym, Ŝe projekt jest zakwalifikowany do merytorycznej 
oceny, a jeŜeli ruszy będziemy o tym informować z dniem 6.02.09 r. 
Wobec braku innych uwag informacja została przez Radę przyjęta.  

 

Ad.pkt.6 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski   odczytał odpowiedzi na interpelacje i 
wnioski radnych zgłoszone na XXX-tej sesji w dniu 23 września 2008 r. oraz na wspólnym 
posiedzeniu komisji w dniu 22 września br. 

Radny _ B. Cieplak 
Zapytał jak wygląda sprawa realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radny – M.Deja 
-opublikowany ranking tygodnika Wspólnota dot. nadwyŜki operacyjnej za 2006 r. plasuje 
gminę miejską Nowe Miasto Lubawskie  na 5 miejscu od końca pośród miast powiatowych, 
co świadczy o braku zdolności finansowych i inwestycyjnych. W związku z powyŜszym 
zwrócił się o udostępnienie wyników nadwyŜki operacyjnej za lata 2007 i 2008, 
- czy znane są plany inwestycyjne przedsiębiorstwa, które nabyło nieruchomość przy ul. 3 
Maja /Kościuszki. Czy gmina miejska posiada  narzędzia, które uniemoŜliwiłyby ewentualne 
powstanie marketu w centrum miasta? 
Skarbnik Miasta – D. Karaźniewicz 
Sytuacja finansowa od 2006 r. się zmieniła. Takie wskaźniki liczy się w najróŜniejszy sposób 
i trudno udzielić jednoznacznej odpowiedzi jakie wskaźniki są przyjmowane. Odnośnie  
nadwyŜki udzielę informacji. 
Radny – H. Mączkowski 
Zapytał Burmistrza Miasta czy: 
-  jest w posiadaniu wiedzy dot. kiedy zostaną kontynuowane roboty  ziemne na terenie po b. 
targowisku, które są od  dwóch lat wstrzymane, 
-planuje wykonanie przejść dla pieszych w Rynku: od strony ul. Wodnej i Kościelnej oraz od 
strony ul. Waryńskiego i 7 Grudnia. 
Radna – L. Karczyńska 
Zapytała w jakim celu odbyły się słuŜbowe wyjazdy delegacji na Litwę i do Hude i jakie 
wnioski z nich wypływają. 

Ad. pkt. 7 
Opinię Komisji BudŜetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg. 
Opinia na piśmie stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Rada Miejska jednomyślnie( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/163/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 
 



Ad. pkt. 8 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/107/08 Rady Miejskiej w Nowym  
Mieście Lubawskim z dnia 12 lutego 2008 r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia  
 przychodów  i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w  
 Nowym Mieście Lubawskim na rok 2008. 
Rada Miejska jednomyślnie( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/164/08 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 9 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
bonifikaty przy sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej  lokali mieszkalnych na rzecz ich 
najemców poł. w domach wielolokalowych. 
Opinię pozytywną Komisji Rozwoju Gospodarczego przedstawił Przewodniczący Komisji 
Rozwoju Gospodarczego– R. Koszewski. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w powyŜszej 
sprawie. 
Rada Miejska przy 12 głosach „za” i 3 wstrzymujących się podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/165/08 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 10 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  ujednolicenia terminu uŜytkowania wieczystego dla działki  gruntu 
oddanej w uŜytkowanie wieczyste Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowym Mieście  
Lubawskim. 
Rada Miejska jednomyślnie( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/166/08 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 11 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał projekt uchwały w sprawie  
uchylenia uchwały Nr VII/33/07 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie 
sprzedaŜy nieruchomości połoŜonej przy ul. Kornatki  w Nowym Mieście Lubawskim 
stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 
Opinię pozytywną Komisji Rozwoju Gospodarczego przedstawił Przewodniczący Komisji 
Rozwoju Gospodarczego– R. Koszewski. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w powyŜszej 
sprawie. 
Rada Miejska jednomyślnie ( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/167/08 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 12 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Nowego  Miasta 
Lubawskiego. 
 Rada Miejska jednomyślnie ( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/168/08 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 
 
 
 



Ad. pkt. 13 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miejskiej w Nowym 
Mieście Lubawskim. 
Rada Miejska jednomyślnie( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/169/08 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 14 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  wystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie ze  
Stowarzyszenia Gmin Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion Bałtyk. 
Rada Miejska jednomyślnie ( 15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXXI/170/08 – stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 15 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzieliła Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska w 
sprawie: 
- kwestie terenów po b. targowisku i 3 Maja/Kościuszki bezpośrednio miasta nie dotyczą,  
 gdyŜ  tereny te mają juŜ swoich właścicieli. Dla nas najwaŜniejsza jest informacja, Ŝe w 
planie zagospodarowania przestrzennego obie działki mają funkcję usługową z dopuszczalną 
funkcją mieszkaniową. Oba te tereny są w gestii opieki Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków. Państwo mogliście się sami  przekonać w jakim trybie i jak długo są podejmowane 
decyzje. Teren po b. targowisku jest ogrodzony od ponad 2 lat. Toczyły się tam wstępne 
badania archeologiczne, diagnozujące. Z mojej informacji wiem, Ŝe została juŜ wydana zgoda 
na budowę i mamy nadzieję, Ŝe p. Konserwator zatwierdziła przedstawiony przez inwestora 
projekt budowlany. Natomiast kwestia kiedy podobne decyzje zostaną wydane na terenie  3 
Maja/Kościuszki jest sprawą otwartą i muszą wystąpić tutaj te same procedury. Na pewno nie 
będzie to, co niektórzy mówią, szpecący miasto blaszak, gdyŜ to jest niedopuszczalne ze 
względów konserwatorskich. Miejmy nadzieję, ze w niedługim czasie  w mieście powstaną 
dwa wspaniałe obiekty wpisujące się w zabudowę miejską, 
- jeśli chodzi o wyjazdy zagraniczne, państwo byliście informowani, Ŝe były dwie delegacje. 
Jedna delegacja wyjechała do Solecznik na zaproszenie mera na obchody doŜynek, które są 
największym świętem na Litwie. Był to wyjazd  bardziej o charakterze integracyjnym niŜ 
roboczym. Natomiast odnośnie wyjazdu do Hude miałam przyjemność  uczestniczyć w tej 
delegacji razem z radną M. Orzechowską i radnym A. Kłosowskim. Z jednej strony byliśmy 
zaproszeni na uroczystość wręczenia flagi Rady Europy przyznanej gminie Hude ze względu 
na jej wkład w wymianę międzynarodową między samorządami, ale miał teŜ inny wymiar. W 
trakcie tego pobytu były ustalane zadania, zakresy gmin partnerskich. Zapadły decyzje co 
będzie się działo w roku przyszłym w zakresie wymiany międzynarodowej między 
samorządami, w tym bardzo waŜna decyzja, Ŝe w przyszłym roku taka wizyta zmierzająca do 
skoordynowania terminów wymiany i w zakresie tej wymiany będzie się odbywała w Nowym 
Mieście Lubawskim w dniu 7.XI.09 r. 

Ad. pkt. 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXXI-szej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                                            
Jan Kopiczyński                                                                                  Andrzej Nadolski 



 

 

 


